

AWARD CITATION

- | | | |
|---------------------------------------|---|--|
| 1. | Surname, name and middle name | KUKOEV PETR MIKHAILOVICH |
| 2. | Rank | Guards Lieutenant |
| 3. | Position and unit | Reconnaissance company commander,
4 Guards motorised rifle brigade. |
| is recommended for order "RED BANNER" | | |
| 4. | Birth year | 1920 |
| 5. | Nationality | Russian |
| 6. | Party membership | VKP(b) party member |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war since 22 June 1941 |
| 8. | Wounds and contusions | Light wound on 05.02.1943 |
| 9. | In Red Army service since | 1940 |
| 10. | Drafted by which induction station | Regular troops |
| 11. | Previous awards | Bestowed with order "Red Star" |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

In the brigades offensive operations since 28.08.1943, the reconnaissance company under KUKOEV's leadership was acting on the spearhead of the formation. Day and high, the company kept combat contact with the enemy and conducted the reconnaissance in force, thus scouting the advance routes for the brigade.

On the night of 28-29 August 1943, KUKOEV and his unit penetrated deep through the enemy defence line near the village Kamenets. During the whole night, the company was engaging the enemy in his rear area in uneven fight. On the morning of 28.08.1943, the vanguard brigade units caught up and, together, they pushed the enemy all the way to Ugra river.

On the of 29-30 August 1943, KUKOEV and his scouts rushed the enemy crossing sight over the Ugra river near the village Pilnya. In a short, decisive and well orchestrated assault he took control over the crossing.

The combat engagements from 28 August to 09 September resulted in destruction of up to 200 enemy troops. 8 enemy soldiers were taken prisoner. 5 heavy machine-guns and 11 light machine-guns were destroyed.

KUKOEV's conduct in combat is brave and bold. He acts calmly but decisively.

For exhibited courage and bravery in the struggle against the German invaders, he deserves state award - order "RED BANNER".

Commander of 4 Guards motorised rifle brigade
03 September 1943 Guards Colonel *signature* /SAVCHENKO/



II. Conclusion of the superiors

HE DESERVES ORDER "RED BANNER"

COMMANDER OF 2 GUARDS "GALICIA" TANK CORPS

MJ. GENERAL OF ARMOURED CORPS *signature* /BURDEINY/

13 September 1943

III. Conclusion of Army Military Council

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

Все графы заполнять полностью

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

1. Фамилия, имя и отчество: КУКОВЕВ Петр Михайлович
2. Звание: Гвардии лейтенант 3. Должность, часть: Командир Разведывательной Роты 4-й Гвардейской Мотострелковой Бригады
- Представляется к государственной награде Орден "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ"
4. Год рождения: 1920 5. Национальность: Русский 6. Партийность: Чл. ВКП(б)
7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне (где, когда): В отечественной войне с 22 июня 1941 года.
8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне: 5.2.43 года легко ранен, с 1940 года
9. С какого времени в Красной Армии: кадр 10. Каким РВК призван: Награжден Орденом "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"
11. Чем ранее награжден (за какие отличия): Награжден Орденом "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"
12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи:

Д
Л
Я
П
О
Д
Ш
И
В
К
И

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

В период наступательных боев бригады с 28.8.43 года разведывательная рота под руководством КУКОВЕВА действует впереди авангардных частей бригады, днем и ночью ведет боем разведку частей противника, прокладывая и указывает путь наступающим частям бригады.

В ночь с 28 на 29.8.43 года КУКОВЕВ с разведкой боем прорвал передний край противника в районе с. КАМЕНЕЦ, зашел противнику в тыл, где всю ночь вел неравный бой в тылу противника и утром 29.8.43 года при подходе авангарда бригады противник был отброшен до р. УГРА.

В ночь с 29 на 30.8.43 года КУКОВЕВ с разведкой ворвался на переправу р. УГРА в районе с. ПИЛЬНИ и коротким и стремительным и организованным боем овладел переправой, ~~чем обеспечил путь наступающим частям бригады.~~

В результате боев роты с 28.8. по 3.9.43 года уничтожено до 200 солдат и офицеров противника. Взяты в плен 8 солдат и унтер-офицеров, уничтожено 5 станковых и 11 ручных пулеметов противника.

В бою КУКОВЕВ ведет себя смело и отважно, действует спокойно и решительно.

За проявленное мужество и отвагу в боях с немецкими захватчиками достоин представления к государственной награде Орден "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ".



[Handwritten signature]
Командир (начальник).....
(звание)

3 " сентяб. 1943 г.

II. Заключение вышестоящих начальников
 ДОСТОЙН ПРАВИТЕЛЬСТВЕННОЙ НАГРАДЫ ОУДЕИ "КРАСНОЕ ЗНАМЯ"
 КОМАНДИР 2 ГВАРДИЙСКОГО ТАЦИСКОГО ТАНКОВОГО КОРПУСА
 ГВАРДИИ ГЕНЕРАЛ-МАЙОР ТАНКОВЫХ ВОЙСК (Бунд ЕИНЫ)

Буден

Командир (начальник) (звание)
 „ 10 „ сентября 1945 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

Командующий Армией (звание) Член Военного Совета (звание)
 „ “ 194 г. Начальник штаба (звание)

IV. Заключение Военного Совета фронта (округа)

Командующий (звание) Член Военного Совета (звание)
 „ “ 194 г.

V. Заключение наградной комиссии НКО

Председатель
 Члены } 1.
 „ “ 194 г. } 2.
 } 3.

VI. Отметка о награждении